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imposing the requirement for a leakproofness test on single packagings employed for the air transport of 
solids containing liquids, this requirement is not considered to have been intended, nor is it considered 
appropriate, for application to the inner packagings of combination packagings containing such solids. 
Indeed, this leakproofness test is not even required for the inner packagings of combination packagings 
containing liquids. Consequently, this document proposes amendments to Special Provisions A46, A50 
and A77 to clarify that the prescribed leakproofness test is applicable only to single packagings, and, 
therefore, not to the inner packagings of combination packagings. Examples of solids containing liquids 
transported in combination packagings include alcohol-impregnated wipes (not meeting the conditions for 
the exception provided in Special Provision A46 because an aggregate of more than 10 mL of alcohol is 
contained in the inner packaging) transported in tightly (hermetically) sealed plastics packagings, and 
alcohol-impregnated solid fuels used for cooking or heating food contained in tightly (hermetically) sealed 
plastics or metal inner packagings. 
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附录 

对《技术细则》的拟议修改  

第 3 部分 

危险物品表，特殊规定和限制数量与例外数量 

…… 

第 3 章 

特殊规定 

…… 

表 3-2  特殊规定 

 本细则 UN  
 

A46  不受本细则限制的固体与易燃液体的混合物，可先不适用 4.1 项的分类标准，只要包装时无可

见游离液体出现，且对于单一包装而言，其包装必须通过 II 级包装防漏测试，可以根据本条目

来运输。装有少于 10 mL 的被固体材料吸收的 II 级或 III 级包装易燃液体的密封袋或物品小型

内包装，且密封袋或物品中无游离液体，则不受本细则限制。 

 A50  不受本细则限制的固体与毒性液体的混合物,可先不适用 6.1 项的分类标准, 只要包装时无可见

游离液体出现，且对于单一包装而言，其包装必须通过 II 级包装防漏测试，可以根据本条目来

运输。本条目不得用于包含 I 级包装液体的固体。 

 A77  不受本细则限制的固体与腐蚀性液体的混合物，可先不适用第 8 类的分类标准，只要包装时无

可见游离液体出现，且对于单一包装而言，其包装必须通过 II 级包装防漏测试，可以根据本条

目来运输。 

…… 

—完— 
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